
 

 

 

 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 186 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 21. december 

2023 Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marlene Harpsøe (DD). 

 

Spørgsmål nr. 186:  

”Hvor mange ansatte i Styrelsen for Patientsikkerhed arbejder med tilsyn? Hvordan 

har udviklingen i antallet af ansatte været de seneste 5 år?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelse af spørgsmålet har jeg indhentet følgende bidrag fra Styrelsen 

for Patientsikkerhed, som jeg kan henholde mig til: 

 

”Styrelsens svarbidrag omfatter alle årsværk der arbejder med tilsyn og er afgrænset 

til følgende områder; Tilsyn med autoriserede sundhedspersoner (individtilsynet), 

tilsyn med behandlingssteder (det organisatoriske tilsyn), markedsføring af 

sundhedsydelser, Blod/doping/organer/kunstig befrugtning, Væv og celler, og tilsyn 

med personlig hjælp, omsorg og pleje på plejehjem m.v. (ældretilsynet). 

 

Nedenstående tabel 1 viser således årsværk i styrelsen, der har arbejdet med tilsyn i 

perioden 2019-2023. 
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Tabel 1: Opgørelse over antal ansatte der arbejder med tilsyn og udviklingen i antallet af 

ansatte de seneste 5 år.  

Navn 2019 2020 2021 2022 2023 

Ældretilsyn 
 

17 17 17 17 17 

Blod/doping/organer/ 
kunstig befrugtning 

4 2 2 2 2 

Markedsføring af 
sundhedsydelser 
 

1 1 1 2 1 

Kosmetik 
 

1 2 4 4 2 

Individtilsyn 
  

37 31 39 38 37 

Væv og celler 
 

3 2 2 2 2 

Organisations-tilsyn 
  

60 34 37 45 46 

Antal ansatte på 
tilsyn i alt 

123 89 102 110 107 
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Side 2 

Note: Udgangspunkt for opgørelsen er allokering af årsværk, hvilket gælder for ældretilsynet. I opgørelsen 

for de øvrige tilsynsområder, har styrelsen dog været nødsaget til at trække på medarbejdernes 

tidsregistrering.” 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Sophie Løhde 

 


